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EKONOMIKA 
Hyundai investuje v Česku do nové automobilky 

Společnost Hyundai Motor v Nošovicích v Moravskoslezském kraji investuje až 1 mld. EUR 
(29 mld. Kč) do stavby nové automobilky. Novinářům to řekl viceprezident Hyundai Motor Company 
Kim In-so. Továrna by měla zahájit provoz v roce 2008 a přímo zaměstná zhruba tři tisíce lidí, dalších 
několik tisíc lidí najde práci u dodavatelských firem a ve službách. 

Arbitráž: ČR porušila závazek rovného zacházení  
Česká republika neochránila investici Nomury do IPB na základě porušení závazku "rovného a 

spravedlivého zacházení". Podle rozhodnutí diskriminoval stát IPB při pomoci bankovnímu sektoru. Stát 
se provinil rovněž rozdílným přístupem k ČSOB při převzetí IPB a k návrhům Nomury na řešení problé-
mů banky, vyplývá z rozhodnutí arbitrážního tribunálu, který zveřejnily Nomura i ministerstvo financí.  

Bankovní rada odvolala šéfku dozoru pojišťoven   
Bankovní rada ČNB odvolala s platností k 3. dubnu z funkce ředitelku Úřadu státního dozoru v 

(Pokračování na stránce 2) 

LIDÉ 
APF si volila  
představitele 
Prezidium Asociace penzijních fondů ČR zvolilo 
na další dvouleté funkční období své vrcholné 
představitele. Prezidentem se opětovně stal Jiří 
Rusnok, zástupce ING PF, který ve společnosti 
ING zastává funkci  ředitele penzijní připojištění. 
Také na pozicích viceprezidentů nedošlo ke 
změně, jsou jimi i nadále Petr Beneš, předseda 
představenstva a generální ředitel ČSOB PF 
Stabilita, a Jan Diviš, předseda představenstva a 
generální ředitel PF České spořitelny. 
Mühlfeit viceprezidentem 
pro strategii  
Společnost Microsoft oznámila jmenování Jana 
Mühlfeita do funkce viceprezidenta pro strategii 
v regionu Evropa, Střední Východ a Afrika. Ve 
své nové roli bude zodpovědný za klíčové inicia-
tivy s dopadem na celý region, zejména za budo-
vání a další prohlubování vztahů s představiteli 
veřejné správy a velkých firemních zákazníků.  
Jan Mühlfeit nastoupil do společnosti Microsoft 
v roce 1993. Od roku 2000 je členem vrcholové-
ho vedení společnosti Microsoft a doposud byl 
jako viceprezident zodpovědný za řízení divize 
pro veřejnou správu v regionu Evropa, Střední 
Východ a Afrika.  

(Pokračování na stránce 2) 

V březnovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• tom, jak se daří stavebnímu spoření  
• padělání peněz a cenných papírů 
• průzkumu názorů na výši bankovních poplatků 
• finančních produktech pro komunální sféru 
• bankovních loupežích v Evropě  
• nových typech bankomatů 
• tom, co přinášejí systémy CRM bankám 
• graduaci České republiky 
• finančním sektoru, jak se 

mění pod vlivem  informač-
ních technologií ve speciál-
ní příloze, připravené ve 
spolupráci se společností 
NESS CZECH 

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplat-
ném získáte na tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve volném prodeji. 
Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny . 

 

 

Zveme vás na odborný seminář: 
 

 

Účtování operací 
s cennými papíry 
 

  11. 4. 2006, Praha        http://www.controlling.cz/event.aspx?id=215 

KOMENTÁŘ 
Hluché zvony měnové politiky 

České národní bance se dostalo v 
posledních letech mnoha pochvalných slov a 
kladných hodnocení realizace měnové politi-
ky. Oprávněně. Zeptáte-li se ekonomů a mě-
nových stratégů v Londýně, které centrální 
bance ve střední Evropě rozumí, většinou 
zmíní ČNB. Komunikace v posledních dnech 
tento obraz trochu zakalila. 

Hlavním cílem bývá hlídání 
inflace, centrální banky ale 
zároveň mají rády stabilní 
finanční trhy. Navíc je měnová 
politika střílením tak trochu 
naslepo. Směr, kam střílet, 
není až takový problém, obtíž-
ně se určuje ráže a načasování 

výstřelu. Přemýšlení o strategii měnové politiky 
zahrnuje právě tyto nejistoty. Je-li strategie 
centrální banky čitelná, finanční trhy snadněji 
odhadují její kroky, přizpůsobují se změnám 
měnové politiky bez výraznějších výkyvů a 
hladce zprostředkovávají impulsy měnové poli-
tiky do reálné ekonomiky. Právě zde tkví tajem-
ství glorioly Alana Greenspana. 

Koruna posledních pět měsíců posilo-
vala svižným tempem, až příliš svižným, a nyní 
je patrně reálně nadhodnocena, tj. neodpovídá 
rovnovážné úrovni reflektující vývoj české 
ekonomiky. V průběhu února členové bankovní 
rady intenzivně naznačovali možnost snížení 
úrokových sazeb jako kroku proti silné měně. 
Den před jednáním bankovním rady se kurz 
pohyboval na úrovni 28,55 CZK/EUR. Velká 
část trhu centrální bance uvěřila, jak lze vyčíst 

ze spotových i forwardových úrokových sazeb. 
Zbraně ČNB ale zůstaly ve zbrojnici. Koruně na 
chvíli odlehčila Evropská centrální banka zvý-
šením úrokových sazeb v eurozóně a rušno na 
politické scéně v Polsku a Maďarsku.  

Skutečnost, že se ČNB nakonec roz-
hodla nehýbat s úrokovými sazbami, a následné 
vysvětlení v zápisu z únorového jednání ban-
kovní rady, ujistily finanční trhy, že se ČNB 
nechce pouštět do politiky „jemného ladění“, 
tedy hýbat příliš často úrokovými sazbami. 
Situace s vyjasnila: Úrokové sazby a výnosy 
dluhopisů briskně poskočily vzhůru a diskuse se 
pomalu začala stáčet k načasování růstu úroko-
vých sazeb v ČR.  

O to více otazníků visí nad slovy vice-
guvernéra ČNB Miroslav Singera v rozhovoru  
z minulého týdne pro agenturu Bloomberg. 
Podle něj by mohla ČNB snížit úrokové sazby a 
investoři budou velmi překvapeni, pokud bude 
koruna dále posilovat. V kontextu únorových 
událostí na poli měnové politiky velmi překva-
pivá slova. Polehčující okolností je jeho absen-
ce na únorovém jednání bankovní rady.  

Pluralita názorů může být užitečná 
nejen v politice ale i rozhodování o úrokových 
sazbách. Měnová politika není, a nemůže být, 
automat, neboť ekonomie není matematika 
nebo fyzika. Někdy ale může být příliš mnoho 
rozdílných slov zdrojem nejistoty na finančních 
trzích. A když si trhy nejsou jisté, které zvony 
poslouchat, budou raději hluché. 

D a v i d  M a r e k ,                               
P a t r i a  F i n a n c e  ( w w w . p a t r i a . c z )  

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
http://www.controlling.cz/event.aspx?id=215
http://www.patria.cz
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pojišťovnictví a penzijním připojištění (ÚDPP) Miladu Staňkovou. Do jmenování nového ředitele, který 
vzejde z již vypsaného konkurzu, bude úřad řídit nynější zástupkyně ÚDPP Naděžda Krátká.  

ČNB: ředitelé odborů dozoru kapitálového trhu  
Bankovní rada České národní banky jmenovala ředitele odborů sekce regulace a dohledu nad 

kapitálovým trhem. Do centrální banky přejdou současní vedoucí představitelé Komise pro cenné papíry 
Monika Strejcová, Libor Michálek, David Rozumek a Václav Simon. Přiřadili se tak k předsedovi prezi-
dia KCP Pavlu Hollmannovi, kterého bankovní rada zvolila za ředitele sekce regulace a dohledu nad 
kapitálovým trhem již počátkem měsíce. ČNB ještě hledá konkurzem náměstka ředitele Hollmanna. 
Ředitelka odboru sankčních řízení KCP Strejcová bude řídit stejný odbor i v ČNB. Ředitel odboru kolek-
tivního investování Michálek bude ředitelem odboru kolektivního investování a penzijních fondů. Rozu-
mek bude stejně jako v KCP šéfovat odboru poskytovatelů investičních služeb. Ředitel odboru veřejných 
trhů, registru cenných papírů a burzovní komisař KCP Simon bude nově ředitelem odboru trhů a vypořá-
dání. K obsazení funkce ředitele odboru emisí cenných papírů vyhlásí ČNB brzy vnější výběrové řízení. 

Vyvlastňování minoritních akcionářů: 9 mld. Kč 
Majoritní akcionáři českých společností za doposud oznámené vyvlastnění minoritních vlastníků 

zaplatí více než 9 mld. Kč. Údaje vyplývají z ekonomické databáze MAGNUS a propočtů České kapitá-
lové informační agentury (ČEKIA). 

Paroubek: Debata nad končící KCP nemá význam  
Debata nad chybami v účetnictví státního regulátora kapitálového trhu Komise pro cenné papíry 

nemá podle premiéra Jiřího Paroubka příliš význam. Komise zhruba do dvou týdnů končí činnost a zjiš-
tění Nejvyššího kontrolního úřadu nebyla věcného charakteru, spíše formálního či účetního.   

Úředníci připravovali miliardový podvod na ČSOB 
Skupina sedmi lidí, které policie zadržela před několika týdny 
kvůli podezření z korupce a mezi kterými jsou i úředníci z minis-
terstva dopravy, připravovala zřejmě také bankovní podvod za až 
1,5 mld. Kč. Jeho obětí se měla stát Československá obchodní 
banka. Informace o chystaném úvěrovém podvodu jsou uvedeny v 
příkazu k domovním prohlídkám, které v bytech a domech obvi-
něných schválil soud, uvedl server Aktuálně.cz. Tím, kdo chtěl 

podle soudního dokumentu vylákat z banky peníze, byl olomoucký lobbista a nyní už bývalý člen ČSSD 
František Vybíral. Při zajišťování úvěru mu pak svými kontakty podle kriminalistů pomáhala Ludmila 
Schwarzová, členka širšího vedení ČSSD a úřednice ministerstva dopravy. Policie ani žalobce nechtějí 
tyto informace jakkoli komentovat. "Platí informační embargo," řekl serveru státní zástupce Jiří Kára. 
Stejně se vyjádřila i ČSOB.  

Počet exekucí meziročně narostl o 74 % 
V roce 2005 bylo nově nařízeno 270 480 soudních exekucí oproti 155 156 exekucím nařízeným 

v roce 2004. Meziroční nárůst tak činí 74 %, což je nejvíce od roku 2003. Tehdy počet exekucí meziroč-
ně narostl o 128 %. Rekordním však i nadále zůstává rok 2002, kdy počet exekucí narostl o 1247 %.  
Počet elektronických daňových podání rychle roste  

Češi při plnění svých daňových povinností stále více používají internet. Zatímco loni počet 
elektronických daňových podání vzrostl téměř na 49 tisíc, za necelé tři měsíce letošního roku to je téměř 
24 tisíce přiznání. Výrazně převažují podání s elektronickým podpisem, uvedlo ministerstvo financí.  

Investice do realit loni stouply na 34 mld. Kč  
Investice do komerčních nemovitostí v ČR loni stouply meziročně o 9 % na 1,2 mld. EUR. Větší 

objem investic ze středoevropských zemí vykázalo pouze Polsko. Pro střední a východní Evropu byl 
loňský rok rekordní. Celkový objem investic dosáhl 5,8 mld. EUR (meziročně +38 %). Nejvíce finanč-
ních prostředků v ČR připadlo na transakce s kancelářskými prostory (60 % z celkového investičního 
objemu), následovaly maloobchodní prostory s 21 % a zbytek připadl na polyfunkční prostory. Průměrná 
hodnota jedné transakce činila 36,4 mil. EUR. Většina transakcí je stále soustředěna v Praze.  

Praha je vysoce hodnocena investory 
Investoři do evropských nemovitostí jsou přesvědčeni, že letos lze dosáhnout dobrých výnosů, 

vyplývá ze studie „Evropské nemovitosti: Trendy v roce 2006“ společností PricewaterhouseCoopers a 
Urban Land Institut. Vyhlídky na investování do nemovitostí i majetku jsou příznivé především v dů-
sledku přebytku kapitálu, který působí na trhy pozitivně. Paříž zůstává z hlediska investičních výnosů 
nejjistějším realitním trhem z 27 sledovaných měst, druhý byl Londýn. Praha a Budapešť se umístily 
uprostřed hodnocených měst. Za města, kde budou investoři vyhledávat nové průmyslové nemovitosti, 
byla označena Varšava, Moskva, Praha a Budapešť. Moskva by měla být též vhodná pro nákup kancelář-
ských prostor, Praha a Budapešť pro nákup maloobchodních prostor (podle názoru 60 % respondentů).  

(Pokračování ze stránky 1) 

Spolupráce Cisco a IBM  
IBM a Cisco Systems před-
vedly modul upravený pro 
nadcházející verzi IBM 
Lotus Sametime 7.5 a pro 
nový Cisco Unified Call 
Manager 5.0. Tento modul 

umožňuje zasílat instantní zprávy na IP telefon 
Cisco. Zároveň shromažďuje informace o dosa-
žitelnosti uživatele IP telefonu a zobrazuje je v 
klientovi Lotus Sametime Connect. Pokud je 
modul provozován s funkcionalitou IBM Global 
Services „Click to Call“, mohou uživatelé klik-
nout pravým tlačítkem myši na jméno v seznamu 
kontaktů svého Lotus Sametime a zavolat tuto 
osobu ze svého telefonu Cisco Unified IP Phone. 
KAKTUS Software  
s titulem od Microsoftu 
Společnost KAKTUS Software, poskytovatel 
softwarových řešení a služeb v oblasti informač-
ních technologií, dokončila proces certifikace a 
stala se certifikovaným partnerem společnosti 
Microsoft. Titul Microsoft Certified Partner 
znamená pro zákazníky KAKTUS Software 
garanci, že jejich softwarová řešení budou posta-
vena na bázi nejmodernějších technologií a bu-
dou dostatečně flexibilní. 
Ness Technologies  
v kategorii „Leaders“ 
Společnost Ness Technologies oznámila, že byla 
zařazena do žebříčku nejvýznamnějších světo-
vých poskytovatelů outsourcingových služeb 
Global Outsourcing 100 sestavovaného Meziná-
rodní asociací outsourcingových profesionálů 
(IAOP). Společnost Ness byla zařazena do kate-
gorie „Leaders“, kam spadají firmy, které předčí 
ostatní v míře spokojenosti svých zákazníků a 
profesionální úrovni služeb. 
Oracle zvýšila tržby  
Společnost Oracle Corporation zvýšila meziroč-
ně o 7 % celkové tržby v regionu Evropa, Střední 
východ a Afrika (EMEA). Tržby z nových licen-
cí na aplikace přitom stouply ve stejném období 
o 119 %.  Produkty a služby společnosti Oracle 
jsou čím dál častěji nasazovány jako strategická 
platforma celopodnikových informačních systé-
mů na podporu rostoucích podniků. 

TECHNOLOGIE 

The Institute of Economic Affairs´ and the Liberální Institut´s 3rd Annual Conference 
 

BANKING IN CENTRAL, EASTERN 
AND SOUTH EASTERN EUROPE 

Prague Marriott Hotel 
 

17th & 18th 
May 2006 
 
 

www.marketforce.eu.com/bankingcee 

SAP ČR: nový ředitel  
pro veřejnou správu  
Ve společnosti SAP nastoupil jako ředitel sektoru 
veřejná správa Jan Renc. Povede tým odborníků, 
kteří se specializují na zákazníky z oblasti státní 
správy, samosprávy a zdravotnictví. Renc na-
stoupil do SAP v roce 1998 a působil na pozicích 
Product Manager a Solution Architekt se specia-
lizací na veřejnou správu. V oblasti IT se pohy-
boval již dříve, pracoval například u firmy Soft-
ware602 na pozici šéfa vývojového týmu. 

(Pokračování ze stránky 1) 
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Lidé peníze ukládají méně do bank, více do fondů  
České domácnosti v poslední době ukládají méně peněz na bankovní účty, 
naopak výrazně roste podíl jejich investic do otevřených podílových fon-
dů. Lidé více vyhledávají alternativní investiční příležitosti, jako jsou 
podílové fondy, stavební spoření nebo penzijní připojištění, řekl ředitel 
prodeje Citibank Jiří Báča. Podíl korunových vkladů na celkových úspo-
rách obyvatel u tuzemských bank klesl na loňských 42 % z 60 % v roce 
2001. V souvislosti s posilováním kurzu koruny pokračuje pokles objemu 
devizových vkladů domácností a složení úspor se tak postupně blíží stavu 

ve vyspělých evropských zemích. Důvodem přesunu peněz z bankovních účtů do jiných investic je podle 
analytika Citibank Miroslava Plojhara snížení úrokových sazeb a nižší zdanění fondů. Přispělo k tomu 
také postupné zvýšení důvěry ve fondy a jejich větší nabídka. Tempo růstu investic do stavebního spoře-
ní loni kleslo následkem snížení státního příspěvku. Do penzijních fondů zůstává příliv peněz stabilní. 
Pojistné u životního i neživotního pojištění mírně roste. Češi měli v tuzemských a zahraničních podílo-
vých fondech loni na konci roku rekordních 225 mld. Kč. Za rok se majetek ve fondech zvýšil o třetinu.    

Skupina ČSOB loni se ziskem 8,1 mld. Kč 
Největší domácí banka ČSOB loni zvýšila čistý konsolidovaný zisk o 17 % na 8,1 mld. Kč. Za 

hospodářským výsledkem stojí nárůst počtu klientů, nárůst objemu poskytnutých hypoték a rostoucí 
objem spravovaných aktiv. Se započtením jednorázové splátky Slovenské inkasní vzrostl čistý zisk sku-
piny meziročně o 50 % na 10,3 mld. Kč. Výsledky skupiny jsou auditované podle mezinárodních účet-
ních standardů (podrobnosti najdete v příloze).  

Hypotéky i na nemovitosti v zahraničí 
Raiffeisenbank začala od poloviny března poskytovat hypotéky na nemovitosti v zahraničí, a to 

v zemích Evropského hospodářského prostoru. Banka též dále rozšiřuje možnosti dokládání příjmů, 
zjednodušuje nákup družstevních bytů či snižuje minimální věk žadatele o úvěr. 

ČSOB má pobočku v Novo Plaza 
ČSOB otevřela pobočku v novém nákupním centru Novo Plaza. Rozšíří tak svou pobočkovou 

síť pro fyzické osoby, podnikatele, malé a střední podniky na celkových 186 poboček na území ČR. 
Nová pobočka je druhou v nákupním centru. První byla otevřena v Centru Černý Most na Praze 9.  

Česká spořitelna navrhuje dividendu 30 Kč 
Česká spořitelna svolala na 26. dubna řádnou valnou hromadu a navrhuje vyplatit dividendu ve 

stejné výši jako loni, a to 30 Kč na akcii. Na programu jednání je vedle rozdělení loňského zisku zpráva 
o hospodaření banky, změna stanov a volba členů dozorčí rady.  

ČSOB garantuje sazby pro nejbonitnější klienty 
Od 8. března snížila ČSOB pětiletou sazbu u všech typů ČSOB Hypotéky o 0,1 %. Banka při-

tom všem zájemcům o hypoteční úvěry v rámci akční nabídky garantuje úrokové sazby pro období fixa-
ce 5 let na úrovni sazeb pro nejbonitnější klienty. V případě ČSOB Hypotéky do 70 % zástavní hodnoty 
nemovitosti mohou klienti, kteří si zvolí pětiletou fixaci, aktuálně získat garantovanou sazbu ve výši 
4,09 % (po započtení standardně nabízených úrokových bonusů ve výši 0,25 %). Nabídka garantova-
ných sazeb na úrovni určené pro nejbonitnější klienty se navíc vztahuje na všechny typy ČSOB Hypoték 
včetně neúčelové, tzv. americké hypotéky a platí až do 31. května. 

První syntetická sekuritizace bankovních úvěrů 
Raiffeisenbank společně s Raiffeisenbank Polska dokončila první sekuritizaci bankovního port-

folia ve střední a východní Evropě. Poprvé v historii tak dojde k sekuritizaci úvěrů poskytnutých v Pol-
sku a ČR malým a středním firmám. KfW od obou bank převezme úvěrová rizika. "Cílem transakce bylo 
uvolnění vlastního kapitálu banky na další expanzi v úvěrové oblasti," komentoval transakci člen před-
stavenstva Raiffeisenbank Martin Bláha. Aranžérem se stala Dresdner Kleinwort Wasserstein společně s 
Raiffeisen Zentralbank a transakce se významně zúčastnil i Evropský investiční fond. Celkový objem 
sekuritizovaného portfolia je 450 mil. EUR, přičemž odhadovaná průměrná splatnost transakce je sedm 
let. V portfoliu je celkem 1256 úvěrů poskytnutých 943 českým a polským malým a středním firmám.  

(Pokračování na stránce 4) 

ZE ZAHRANIČÍ 
Google zavádí servis 
finančních informací 
Americká internetová společnost Google zavádí 
nový servis, v němž bude nabízet finanční zpra-
vodajství a data z trhu. Se servisem Google Fi-
nance tak vstupuje na trh finančních informací, 
jemuž dominují jeho internetoví konkurenti a 
internetoví makléři. Google sdělil, že zahájil 
testovací provoz nové služby, jež využívá systé-
mu vyhledávání pomocí klíčových slov. 
John Micklethwait bude  
šéfredaktorem Economistu 
Vedení prestižního týdeníku The Economist 
jmenovalo novým šéfredaktorem dosavadního 
amerického redaktora časopisu Johna Mickle-
thwaita. Ten vystřídá Billa Emmotta, který ode-
šel, aby se věnoval spisovatelské činnosti. 
Činitel ECB kritizoval 
polské plány  
Polsko se svými plány na 
reformu bankovního dohle-
du a jeho oddělení od cent-
rální banky vystavuje hroz-
bě mezinárodní izolace. 
Listu Financial Times 
Deutschland to řekl předseda výboru pro ban-
kovní dohled Evropské centrální banky Edgar 
Meister. Polská vláda navrhuje odejmout ban-
kovní dohled centrální bance a předat jej novému 
jednotnému orgánu pro finanční dozor. Tomuto 
návrhu předcházel střet s národní bankou o 
schválení sporné fúze dvou domácích bank pod 
křídly italské UniCredito. Meister návrh podobně 
jako další činitelé ECB kritizuje a říká, že tyto 
návrhy sníží schopnost včasného odhalování 
bankovních krizí a mohly by být v rozporu s 
mezinárodními finančními normami. 
Šéf varšavské burzy  
po 15 letech odstoupí  
Šéf varšavské burzy Wiesalw Rozlucki letos po 
15 letech ve funkci skončí a nebude se již uchá-
zet o jmenování na další funkční období. Rozluc-
ki popřel, že by šlo o nějakou formu protestu, 
podle analytiků však je za tímto krokem nespo-
kojenost s vládní politikou vůči burze.  
MMF: vyšší odhad růstu SR  
Růst slovenské ekonomiky se letos zrychlí na  
6,3 % a příští rok až na 6,75 %, zejména díky 
produkci a exportu nových automobilových 
továren, sdělil MMF, který zvýšil svou nedávnou 
prognózu. Činitelé MMF však označili sloven-
skou inflační politiku za příliš "ambiciózní" a 
obávají se, že by to mohlo ekonomice uškodit.  
Allianz Group: zaměřeno 
na profitabilní růst  
V hospodářském roce 2005 stál v centru pozor-
nosti Allianz profitabilní růst. Rozhodující byly 
divize životního pojištění a správy kapitálových 
investic. Předepsané pojistné Allianz překonalo 
100 mld. EUR a zvýšilo se o 4,2 %. Provozní 
zisk vzrostl o 13,2 % na 7,7 mld. EUR. Čistý 
zisk stoupl o 30,7 % na 4,4 mld. EUR. Nárůst 
vlastního kapitálu o 31,6 % na 39,5 mld. EUR 
tak vytváří základnu pro budoucí růst.  
Aviva jen s dohodnutou 
nabídkou na Prudential  
Největší britská pojišťovna Aviva podá oficiální 
nabídku na převzetí svého konkurenta Prudential 
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jen tehdy, že se s ní na této transakci dohodne. 
Aviva doufá, že investoři přesvědčí vedení Pru-
dential, aby předběžnou nabídku v hodnotě  
17 mld. GBP ještě zvážilo. Management Pruden-
tial návrh Avivy odmítl. Spojením Avivy a Pru-
dential by vznikla pátá největší pojišťovna světa 
s tržní hodnotou 36 mld. GBP a konkurent ev-
ropských pojišťoven AXA a Allianz.  
Zisk Bundesbanky stoupl 
Německé centrální bance Deutsche Bundesbank 
se za loňský rok díky vyšším úrokovým příjmům 
zvýšil zisk na 2,9 mld. EUR z předloňských 676 
mil. EUR. Výsledek je nejlepší za tři roky. Bun-
desbanka ale zároveň oznámila že bude pokračo-
vat v rušení pracovních míst. Kdysi nejmocnější 
centrální banka Evropy od zavedení eura výrazně 
snižuje stavy a od roku 2001 již zrušila 3343 
míst. Do konce roku 2007 omezí počet zaměst-
nanců o dalších 1000 na 11 300. Banka bude dále 
pokračovat v zeštíhlování a v roce 2008 díky 
tomu ušetří 280 mil. EUR.  
Nový šéf Citigroup  
Výkonný ředitel finanční společnosti Citigroup 
Charles Prince (56) se od 18. dubna stane i před-
sedou správní rady. Funkci převezme od Sanfor-
da Weilla (73), který bude už jen předsedou na 
odpočinku. Správní rada největší americké banky 
Princovo jmenování schválila jednomyslně. 
Tokijská burza  
zvýší kapacitu  
Tokijská akciová burza (TSE) hodlá investovat 
do zlepšení obchodního systému 62 mld. jenů. 
Oznámení o investici přichází po sérii systémo-
vých problémů, které se objevily po nárůstu 
objemu obchodů. TSE je druhou největší akcio-
vou burzou na světě. Obchoduje se zde s více 
než 2300 společnostmi a na celkovém objemu 
obchodů s akciemi v Japonsku se podílí 90 %.  
Morgan Stanley dosáhla 
rekordního zisku  
Třetí největší americká investiční banka Morgan 
Stanley zvýšila v prvním finančním čtvrtletí čistý 
zisk o 17 % na rekordních 1,64 mld. USD, tj. 
1,54 USD na akcii. Výsledky podpořil nárůst u 
investičního bankovnictví, oživení u drobného 
bankovnictví a silné příjmy z obchodování.  
Finanční ředitel  
Freddie Mac rezignoval  
Finanční ředitel amerického hypotečního gigantu 
Freddie Mac Martin Baumann rezignoval. Infor-
moval o tom druhý největší hypoteční ústav v 
USA. Pravomoci a zodpovědnost finančního 
ředitele bezprostředně převzal prezident a pro-
vozní ředitel firmy Eugene McQuade.   
NYSE může přejít  
na nové obchodování  
Newyorská burza NYSE získala od americké 
Komise pro cenné papíry a burzy souhlas k vý-
raznému rozšíření počítačově řízených obchodů. 
Pro největší světový akciový trh to bude zname-
nat přechod od tradičních vyvolávacích dražeb, 
které na Wall Street dominovaly po více než 200 
let, k obchodování typickému pro digitální éru.  
Vienna Insurance Group: 
5 mld. EUR pojistného  
Vienna Insurance Group, do níž patří Kooperati-
va, loni zvýšila podle předběžných údajů nekon-
solidované předepsané pojistné o 20,7 % na 5,34 
mld. EUR. Skupině rovněž výrazně vzrostl zisk 
před zdaněním – ze 156 mil. EUR v roce 2004 na 

Volksbank s úspěšnou pobočkou 
Brněnská pobočka Volksbank CZ v Galerii Vaňkovka oslavila 23. března své 
první narozeniny. Změna lokality z brněnského nádraží Zvonařka do obchodního 
centra Vaňkovka se výrazně projevila na počtu klientů i na vkladech. Počet kli-
entů od března 2005 do března 2006 narostl o 60 % a vklady vzrostly o 70 %. 
Bankomat, který je umístěn v prostorách Galerie, vykazuje nejfrekventovanější 
využití v rámci Volksbank. „Chtěli jsme vyjít vstříc i klientům, kteří pracují do 

večera, a zavedli jsme delší otevírací dobu. Ve všední dny je otevřeno od 9 do 19 hodin a v sobotu od 9 
do 13 hodin. Je to nejdelší otevírací doba v rámci Volksbank v ČR,“ říká Petr Nentvich, ředitel regionu 
Brno. Pobočka má ambici stát se především poradenským pracovištěm.  

HSBC plánuje expanzi v ČR, Polsku a na Slovensku  
Největší britská bankovní skupina HSBC Holdings chce zaplnit mezeru ve svých globálních 

operacích expanzí v podnikovém bankovnictví ve střední a východní Evropě. Prozatím se banka zaměří 
na ČR, Polsko a Slovensko, kde jsou vyhlídky růstu nejlepší. Podle listu Wall Street Journal Europe se 
na této strategii usnesli šéfové evropské divize HSBC pro komerční bankovnictví, kteří se sešli v Praze. 
HSBC se pro tři země střední Evropy rozhodla především na základě různých faktorů, zejména úrovně 
konkurence. HSBC vstoupila do východoevropského regionu relativně pozdě a její aktivity jsou zde 
malé. Přitom většina místních bank je již v zahraničních rukou. V Polsku má HSBC v podnikovém ban-
kovnictví jen jednu pobočku, v ČR má od roku 1997 též jednu pobočku zaměřenou na firemní klientelu.  

(Pokračování ze stránky 3) 
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Burza chce debatovat o podobě penzijní reformy  
Burza cenných papírů Praha se chce přidat k debatám o budoucí podobě penzijní reformy a 

připomenout její vazbu na kapitálový trh. Výroční konference burzy se proto bude koncem března věno-
vat právě tomuto tématu. Zúčastní se jí například autor slovenské penzijní reformy Ľudovít Kaník, po-
radce Světové banky Augusto Iglesias Palau nebo prezident APF ČR Jiří Rusnok. „Oslovili jsme odbor-
níky, kteří mají osobní zkušenosti z práce na projektech penzijních reforem z několika zemí světa. Jejich 
osobní zkušenosti nám pomohou vytvořit si představu o funkčním modelu financování penzijního systé-
mu, jehož cílem by nemělo být pouze zaopatření důchodců, ale který by měl hrát také významnou roli v 
podpoře ekonomického růstu země," vysvětlil generální ředitel burzy Petr Koblic. Konference „Penzijní 
reforma a její dopad na kapitálový trh“ se uskuteční 30. března (více na www.seminar-burzy.cz/).  

Pioneer Investments navýšila aktiva ve správě 
Skupina Pioneer Investments navýšila za únor aktiva ve správě o 2 mld. EUR. Celková výše 

spravovaných aktiv dosáhla ke konci února 161 mld. EUR, což představuje navýšení o 2,26 % od začát-
ku roku 2006. Čisté prodeje v ČR a na Slovensku v období od 1. 1.–10. 3.  2006 činily 11 952 283 EUR.  

Orco dostala od KCP pokutu  
Lucemburská realitní společnost Orco Property Group dostala od Komise pro cenné papíry 

pokutu 200 000 Kč za neplnění informačních povinností emitenta cenného papíru. Akcie Orco se obcho-
dují více než rok i na pražské burze. Orco v zákonné lhůtě neuveřejnila v elektronické formě zprávu s 
výsledky za loňské pololetí a ani ji neposkytla KCP. Komise nedostala elektronicky ani informace o 
kapitálovém vstupu do chorvatské firmy Suncani Hvar či o výkonu práv z vyměnitelných dluhopisů.  

MasterCard s „Horečkou“  
Společnost MasterCard International, oficiální sponzor fotbalového Mistrovství světa v 
Německu, oznámila uvedení pokračování své reklamní kampaně „K nezaplacení“ s ná-
zvem „Horečka“. Tématem je mistrovství světa v kopané. Nové spoty ukazují, jak se lidé 
všech vrstev nechávají unášet fandovskou vášní. Základem nového pokračování je glo-
bální televizní spot v několika verzích různé délky, premiérově uvedený ve Francii 27. 
února, který bude následně nasazen v mnoha jazykových mutacích ve více než 30 ze-
mích. „Horečka“ není jen televizní, objeví se i v tisku, rozhlase, na billboardech a prodej-
ních místech. Kampaň bude k vidění i na vybraných mezinárodních letištích. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

MARKETING 
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230 mil. EUR v roce 2005. Vedení společnosti 
očekává, že za loňský rok navrhne zvýšení vý-
platy dividend asi o 30 %.  
Nejlepší výsledky BA-CA  
Za rok 2005 se Bank Austria Creditanstalt Group 
(BA-CA) podařilo dosáhnout rekordních výsled-
ků. Čisté výnosy před zdaněním a menšinovými 
podíly vrostly o 51,5 % na 1,3 mld. EUR (2004: 
859 mil. EUR). BA-CA tak splnila svůj plán, 
který byl ještě během roku upraven směrem 
nahoru z 1,1 mld. EUR na 1,3 mld. EUR. Čisté 
výnosy po zdanění a menšinových podílech se 
zvýšily o 58,3 % na 964 mil. EUR. 
MasterCard hlásí  
rekordní výsledky 
Společnost MasterCard Incorporated oznámila, 
že rok 2005 byl pro ni rekordní. V roce 2005 
dosáhly čisté výnosy výše 2,9 mld. USD, což je 
o 13,3 % více než v roce 2004. Kurzové výkyvy 
neměly na tento růst významný dopad. Čistý zisk 
dosáhl rekordních 267 mil. USD, tj. rozředěný 
zisk 2,67 USD na akcii, oproti 238 mil. USD 
(2,38 USD na akcii) v roce 2004. Výnosy se 
zvýšily především díky růstu celkového objemu 
dolarů na kartách značky MasterCard o 11,9 % 
na 1,7 bil. USD a zvýšení počtu transakcí. 
AMEX se změnou struktury  

Provozovatel akciového trhu Ame-
rican Stock Exchange (AMEX) 
chystá změnu struktury, která bude 
spočívat v přechodu na hospodaření 
zaměřené na zisk, a vydá primární 
emisi akcií. Učiní tak podobný krok 

jako konkurenční burzy The New York Stock 
Exchange, Chicago Mercantile Exchange, či 
Nasdaq Stock Market.  
Kookmin kupuje KEB 
Největší korejská banka Kookmin Bank koupí 
64,6 % menšího konkurenta Korea Exchange 
Bank (KEB) za 6,6 mld. USD, aby si posílila 
pozici na domácím trhu a zahájila expanzi v 
zahraničí. Kookmin v dosud největší korejské 
firemní akvizici převezme většinový podíl na 
KEB od amerického investičního fondu Lone 
Star a dvou dalších akcionářů.  
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Češi se obávají neschopnosti splácet úvěry  
Češi se vážně obávají neschopnosti splácet své úvěry. Největší starosti jim dělá 
hrozba ztráty zaměstnání, úmrtí, invalidity či rozvodu. I přes tyto obavy jsou pozi-
tivně nakloněni k využívání úvěrových produktů. Stejně tak se učí využívat pojiš-
tění schopnosti splácet, vyplývá z průzkumu největšího poskytovatele pojištění 
schopnosti splácet v ČR pojišťovny CARDIF PRO VITA. Studie se zabývá přístu-
pem spotřebitelů k čerpání úvěru a k pojištění schopnosti splácet své závazky v 16 
zemích světa včetně ČR. Podle průzkumu se v ČR 16 % dotázaných setkalo s 
potížemi při splácení úvěrů. V případě ztráty zaměstnání by si udrželo svoji život-

ní úroveň méně než tři měsíce 46 % obyvatel, 31 % déle než rok. S většími obavami o finanční stabilitu 
souvisí i větší pozornost, kterou Češi věnují svým měsíčním výdajům, své měsíční výdaje sleduje 80 % 
dotázaných. Vztah k úvěrům je u Čechů i více pragmatický než v jiných zemích a lidé více zvažují způ-
soby zadlužení. Za opodstatněné považují především využití úvěru na koupi nemovitosti a renovaci, a to 
ze 68 %. O možnosti pojistit neschopnost splácet úvěr ví 49 % Čechů, což je o 4 % více než průměr. 
Pouze 19 % dotázaných v ČR oproti 25 % ve všech zkoumaných zemích však toto pojištění využívá.  

Skupinové pojištění osob  
Winterthur pojišťovna nabízí firmám od března Skupinové pojištění osob. Pojištění otvírá nové 

možnosti především pro zkvalitnění systému zaměstnaneckých benefitů. Nový produkt umožňuje za-
městnavatelům ušetřit finanční náklady a rovněž může sloužit jako významný nástroj personální politiky.  

Allianz klesl zisk na 635 mil. Kč  
Pojišťovně Allianz, třetí největší pojišťovně na českém trhu, klesl loni čistý zisk o 15 mil. na 

635 mil. Kč. Na pojistném pojišťovna vybrala 9,24 mld. Kč, což znamenalo meziroční nárůst o 3,2 %.  

Hornický penzijní fond loni zvýšil zisk  
Hornický penzijní fond Ostrava loni zvýšil čistý zisk o 126 % na 53,6 mil. Kč. Zatímco výnosy 

z úroků se o více než 10 % snížily, zisk z finančních operací vzrostl na více než 40 z 2,7 mil. Kč. Vyplý-
vá to z údajů zveřejněných v Obchodním věstníku. 

Kooperativa zvýšila hrubý zisk na 1,3 mld. Kč 
Pojišťovna Kooperativa vytvořila v roce 2005 hrubý zisk 1,3 mld. Kč, což bylo o 70 % více než 

předloni. Kooperativa vybrala na pojistném 26,5 mld. Kč, což znamenalo meziroční nárůst o 10 %.  
Pojišťovny: Letošní zima je kalamitní 

Letošní zima je kvůli extrémnímu množství sněhu z hlediska počtu pojistných událostí po mno-
ha letech opět kalamitní, tvrdí pojišťovny, které zaznamenaly desítky tisíc škod. Česká pojišťovna od 
začátku zimy eviduje 12 500 pojistných událostí z tíhy, sesuvu sněhu či námrazy s odhadovaným plně-
ním 0,5 mld. Kč. Další stamiliony budou vyplaceny za dopravní nehody. Kooperativě nahlásili klienti od 
počátku roku do 20. března kolem 6000 pojistných událostí způsobených tíhou sněhu a ledu, což je asi 
30krát více než loni. "Odhadujeme, že v souvislosti s tímto druhem škod vyplatíme z pojištění majetku a 
odpovědnosti více než 200 mil. Kč," uvedl mluvčí pojišťovny Marek Vích. Počet škod z pojištění moto-
rových vozidel vzrostl meziročně o 6000 na 38 000. V lednu a únoru způsobily klientům Allianz rozma-
ry počasí škody za téměř 10 mil. Kč. "Očekáváme, že po oteplení a roztátí sněhu se projeví další škody, 
které tuto částku mohou ještě podstatně navýšit," upozornil mluvčí pojišťovny Milan Káňa.  

AMCICO-Renta: Ať se stane cokoli 
AMCICO AIG Life přichází na trh s produktem nazvaným AMCICO – Renta. Jde o ojedinělé 

pojištění na dožití kombinované s pojištěním pro případ úrazové smrti. Cílovou částku si na počátku určí 
sám klient. V případě úrazové smrti pak získá jeho rodina trojnásobek pojistné částky. AMCICO - Renta 
je zároveň vhodný způsob zajištění budoucnosti dětí. Po ukončení pojistky má dítě našetřené finance.  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Jarní nabídka Fabia  
Škoda Auto, ŠkoFIN a Česká pojišťovna letos přicházejí s novou akcí s názvem Jarní nabídka 

Fabia. Ta umožňuje klientům pořídit si nový vůz Fabia nebo Fabia Sedan a získat zdarma například 
systémy ABS+MSR+Dual Rate, airbagy, klimatizaci Climatic a další výbavu vozu v celkové hodnotě až 
45 500 Kč. Pokud se klient navíc rozhodne pro leasing od společnosti ŠkoFIN a pojištění u ČP, bude 
výhoda ještě větší, a to ve formě příspěvku na bezpečnost provozu ve výši 13 000 Kč.  

LEASING 

 

Kam směřuje finanční poradenství  
  „Velký třesk“ sjednotí dohled  
  5. dubna 2006 v Kongresovém centru Praha 
• regulace a sjednocení dohledu 
– nový zákon o finančním zprostředkování 
– role profesních asociací v samoregulaci 
– distorze zprostředkování investičních a pojistných produktů 
• organizace a zodpovědnost poradenských firem 
– role a možnosti etického kodexu 
– vnitřní organizace poradenských firem 
– zodpovědnost firmy za své poradce  
  Účastnický poplatek je 2640 Kč (vč. DPH a občerstvení) 
  Více informací: 
  www.FPweb.cz/FPservis , seminare@economia.cz 
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